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Z Á P I S 

z úvodního zasedání Krizového štábu Jihočeského kraje 

dne 18. 09. 2024 

č.  5 /KŠ/2024   

================================================== 

Důvod svolání: KŠ JčK byl svolán v souvislosti s nepříznivým vývojem hydrometeorologické 
situace a s řešením rozsáhlé mimořádné události způsobené povodněmi 
 
Zasedání zahájeno v: 9:00 hodin  
 
Místo a forma jednání: KÚ JčK kombinované prezenční /videokonferenční  
Přítomnost: dle prezenční listiny  
 
 
1. Zahájení  
MUDr. M. Kuba, hejtman JčK 
Úvodní seznámení se situací + činností povodňové komise 

-dochází ke zklidňování situace 

 

2. Situace a prognóza vývoje krizové situace 
Ing. P. Polcar, ředitel ČHMÚ, pobočka ČB  
 
-polojasno, oblačno, beze srážek (max. přeháňka v řádech jednotek milimetrů), odpolední 
teploty 19-21 stupňů; Heřmaň na Blanici právě kulminuje; Pilař kulminoval 17.9. odpoledne 
(jde o Lužnici, bude nadále sledováno); Klenovice – nová průtoková prognóza, zprovozněna 
vizualizace predikce hladiny; dle včerejší prognózy byla druhá kulminační vlna ostřejší; 17.9. 
bylo započítán včerejší průtok do Rožmberka, bylo počítáno s rychlejší prognózou; dnešní 
prognóza: druhá vlna roztaženější, kulminace 19.9. v poledne; kulminace Bechyně 19.9. večer; 
Hamr - pokles rychlejší, nebezpečí pominulo, kulminace proběhla 17.9. odpoledne, ale byl by 
ještě ostražitý; 
 
Ing. J. Baloun, ředitel Povodí Vltavy, závod Horní Vltava  
-výsledky pozitivnější, než byl večerní předpoklad; potvrzen sestup hladin na Pilaři; daří se 
udržet mezní bezpečná hladina na nové řece (žádné nové stromy nespadly), sanační práce 
fungují; v průběhu dnešního dne, pokud se projeví pokles na Pilaři zároveň i na splavech, 
můžeme přivírat přítok do Rožmberka (na úrovni 10 kubíků);  
Rožmberk - hladina vystoupila (metr nad přelivem), odtok cca 50 kubíků, dochází 
k významnému zpoždění 14-16 hodin oproti predikcím (kulminace je očekávána 18.9. v noci); 
nárůst bude pak v hodinových krocích pomalejší než nyní; pro Veselí n. L. vetší šance, že 
Nežárka předběhne dotok z Rožmberka; Klenovice vychází na úrovni 20leté vody; 
 
M.Kuba – dotaz, zda je možné zrušit definitivně evakuační pohotovost; 
 

J. Baloun – rozdělil by situaci ve Veselí a situaci na tocích pod soutokem, kde je reálná šance, 
že zafungují protipovodňová opatření (rozlivům zabrání); Veselí má nevýhodu ve stoku dvou 
větví řeky;  
 
M. Kuba – může být občanům řečeno, že dojde k odvolání pohotovosti v průběhu cca 12-
24hodin?  
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J. Baloun – odpověděl, že úplné odvolání pohotovosti by nechal na 19.9. ráno; 
 
starosta Veselí n.Lužnicí – prognóza je příznivá, hladina by měla stoupat, ale nemělo by to být 
masivní; souhlasí s tím, že pohotovost evakuace odvolat až 19.9. ráno; protipovodňová 
opatření jsou, čerpá se, probíhá komunikace s občany; 
- Rožmberk upouští do zbytku povodí cca 50 kubíků, dotaz na nátok do Rožmberku? 
 
J. Baloun – odpověď - nad 100 kubíků vteřinových; kulminace se od 100 kubíků nebude lišit, 
odtok z Rožmberku se zdvojnásobí; 
 
P. Polzar – odtok z Rožmberku je možné sledovat on-line na stanici Frahelž; 
 
M. Kuba – na Veselí se pouští; v objemu 50 kubíků už již doteklo? 
 
J. Baloun – funguje transformace v rozlivu, 50 kubíků ve Veselí být promítnuto nemusí; dokud 
Frahelž neodkulminuje, stále probíhá transformace; 
 
Veselí n. L. – souhlasí s tím, že vlna tam zatím není; transformace do krajiny zatím před Veselím 
n. L. začíná; 
 
M. Kuba – výstup: po zasedání KŠ jsou pozitivní zprávy; vzhledem ke složité predikovatelnosti, 
odlivu z Rožmberku došlo ke shodě na zachování evakuační pohotovosti do 19.9. ráno, kdy 
Povodňová komise vyhodnotí další vývoj (pokud ORP souhlasí s uvedeným výstupem) 
 
Ing. J. Hůda, Ph.D, Rybářství Třeboň (Honza) 
- Rožmberk stále stoupá 3 cm za hodinu, příznivá zpráva z Pilaře a boční přítoky standardně 
stoupají; 
 
Veselí n. Lužnicí – souhlasí s uvedeným výstupem 
Planá n. Lužnicí – souhlasí s uvedeným výstupem 
Sezimovo Ústí – souhlasí s uvedeným výstupem 
Tábor – souhlasí s uvedeným výstupem 
Soběslav – souhlasí, pohotovost bude držena do pátku 20.9. 
 
J. Baloun  
Husinec – nádrž se prázdní průtokem 30 kubíků, tímto odtokem bude prázdněn celý retenční 
ochranný prostor (po dosažení zásobního prostoru se průtok začne snižovat); 30 kubíků není 
pro Blanici fatální průtok;  
 
Římov – prázdní se formou mimořádné manipulace a bude prázdněno do kvóty stanovené 
mimořádnou manipulací, nyní je na odtoku 80 kubíků; zmínil, že po ukončení manipulace se 
rozproudí mediální diskuse, proč nedochází k vypouštění tak, jako to bylo vypuštěné před 
povodní - důvod je proto, že manipulací vyčerpáme bezpečné klesání kvůli rychlosti klesání 
hladiny z titulu konstrukce hráze a druhý důvod ochrana kvality vody a upravitelnosti; 
 
Ing. Princ – JVS 
-vše bez problémů; 

 
Ing. Miroslav Točín, zástupce Eg.D 
- aktuálně nejsou evidovány poruchy na zařízení; 8 odstávek na VN a 48 odstávek na NN (400  
odběrných míst odpojených z důvodu zatopení); dnes se v některých oblastech již dochází  
k připojování odběratelů; 
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Ing. D. Bolha, ČEVAK  
-dodávky vody v JK bez problémů, obnovován chod čistíren; po odpadnutí vody bude nastaven 
režim čištění; 
 
Ing. M. Sviták, ředitel HZS JčK 
-zásahovost mírně klesla (cca 200 zásahů); kolegové ve spolupráci se stálou pracovní skupinou 
vydávají vysoušeče; čeká se na požadavky, před rozdělením bylo k dispozici cca 500 
vysoušečů; o dalších 500 bylo požádáno; 
 
M. Kuba – dotaz, jak jsou monitorovány poptávky na vysoušeče; 
 
M. Sviták – požadavky hromadí stálá pracovní skupina (500 byl odhad); 
 
M. Spálenková – přes dotazník v průběhu 17. 9. zjištěno cca 81 postižených obcí, 18.9. ráno 
začínají koordinovaně vyjíždět první neziskové organizace do jednotlivých ORP-postižených 
obcí; zkontaktují se starostou postižené obce a obejdou si postižené domy k trvalému bydlení; 
zmonitorované potřeby předají starostovi, který to zašle v databázi jako požadavek obce; co 
si neumí zajistit starosta, tak přes KŠ, společně s neziskovými organizacemi nebo přes HZS se 
požadavky starostů vykryjí a přes obec si postižení občané budou moci požadované věci 
vyzvednout; po vypotřebení bude požádáno stejným způsobem a stejným způsobem vykryto; 
 
M. Kuba – směrem k vedoucímu OEKO dotaz na rezervu, zprocesování nákupu materiálu; 
 
M. Spálenková - bude zprocesováno, přes panel dochází ke sběru humanitární pomoci; stejným 
způsobem bude pracováno s dobrovolníky, budou se hlásit přes organizaci ADRA, ADRA je 
bude posílat do panelu a panel bude rozhodovat spolu s požadavky starostů, kam budou 
dobrovolníci nasazeni;   
-požádala hejtmana o sdělení v příspěvku, aby dobrovolníci postupovali cestou přes organizaci 
ADRA; 

 
M.Kuba – požadavek: oslovit všechny starosty a během 18.9. zjistit všechny potřeby 
postižených občanů (zejména požadavky na vysoušeče); finanční prostředky na materiál na 
úklidové práce budou obcím proplaceny z rozpočtu kraje; večer se ujistí, že vše takto probíhá; 

- navštíví Plav + možná Putim; 
-večer požádá o hlášení k počtu obcí s požadavkem na vysoušeče, zda ho mají apod. (od všech 
81 obcí); materiál pro úklidové práce bude nakoupen dle potřeby i z rozpočtu kraje; 
 
 
Krajská veterinární zpráva 
- v postiženém objektu byl dáván návrh na snížení psů; jde o cca 11 kříženců plemen, jeden 
popálený pes utracen, dva v útulku, zbytek psů v souvislosti s požárem uteklo (možná i 
nebezpečných); 
-v kontaktu se starostou i odchytovou službou – vzhledem k situaci bude docházet k odchytu 
psů;  
- šlo o složitý zásah, zahrada byla zarostlá, tma; psi se musí uspat, vše bude monitorováno; 
 

Policie – úkoly ohledně povodňové turistiky (Římov, Rožmberk) jsou plněny; záležitost 
povolených šroubů na povodňových zábranách v Písku objasněna (jde o nezletilé romské 
osoby); 

MUDr. M. Slabý, ředitel ZZS JčK 

- standardní provoz 
- nabídka možnosti poskytnutí psychosociální intervence (naroste počet výjezdů); 
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HZS – není problém na psych. intervenci spolupracovat; 
 
Oblast sociálních věcí  
L. Kozlová, radní JčK 
-klienti bez újmy, evakuace proběhla v pořádku; 
 
Oblast školství  
Ing. H. Šímová  
-bez problémů; 2 školy ředitelské volno (Petříkov, Veselí n. Lužnicí) 
 
A. Princ, JVS – mělo by zaznít důsledné dodržování hygieny při odklízení; 
 
 
Oblast zdravotnictví 
Mgr. I. Turková - omluvena 
 
 
Oblast dopravy  
JUDr. A. Tetourová, vedoucí ODSH-KÚ 
-uzavřeno 8 silnic, okresy PT, Písek, ČK bez uzavírek; v ČB otevřena komunikace Roudné-
Vidov-St.Hodějovic; směr na Plav je silnice uzavřena; na Českobudějovicku uzavřeny 2 silnice 
z důvodu přelivu z rybníku, ostatní okresy uzavřeny 2.-3 silnice III. tř.; nový most v Roudném 
otevřen (snížená rychlost 30 km/h) 
 
J. Baloun – Malše ustoupila (sníženo ze 150 kubíků na 80 kubíků), silnice od Roudného na 
Vidov je v polích usazena hodně nízko (neprůjezdnost se držela dlouho); 
 
K. Kotrbová, KHS  
-pohotovostní linky v provozu, budou poskytovány rozhovory do televize se zdůrazněním 
dodržování ochranných pomůcek při odklízení; 
 
JETE 
-nedošlo k ohrožení, horkovod do ČB: byly zaplavené revizní šachty, bude moci být zahájena 
dodávka tepla do CB; nabídnuta pomoc na Moravu (1 hasičské auto do rozvodných závodů, 
možno i dále); Nadace ČEZ je připravena finančně pomoci; 
 
M.Kuba – v CB proběhne páteční nadační koncert; 

Armáda (zástupce) 
-připravena poskytnout pomoc; 4 útvary (ST, Bechyně, JH, Tábor) + aktivní zálohy; ženijní 
útvar v Bechyni určen primárně pro postižené oblasti; 
 
 
 
Ing. V. Drexler, Povodí Moravy, stanice Dačice (on-line) 
- Dyje v Dačicích opustila 1 SPA, na Janově ve 2 SPA (blíží se k 1 SPA), snížily se přítoky; 
 
M. Kuba – dotaz na čas Povodňové komise (večer nebo ráno); 
 
J. Baloun – večer bude informace o rychlosti plnění na Rožmberku; navrhuje dnes večer; 
 
M. Kuba – zasedání Povodňové komise cca 18:30 hod. /potvrdí během hodiny/ 
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p. Kubala – 19. 9. se sejde naposledy Povodňová komise; předseda Ústřední povodňové 
komise bude dávat případné informace v rámci Ústředního krizového štábu; 

 
p. Nohava 
 – telekomunikace fungují v normálním režimu; 
 
M. Kuba – všem poděkoval za spolupráci a práci Krizového štábu ukončil; 
- nyní je vše zaměřeno na pomoc, na večerní Povodňové komisi by požádal o počty postižených 
osob s požadavky na vysoušeče, atd.; 
 
 
Povodňová komise se sejde dnes v cca mezi 18 – 19 hodin + zítra ráno; 
 
 
Zasedání bylo ukončeno v 9:45 hodin. 
 
 
 
 
 
 

 MUDr. Martin Kuba 
       hejtman kraje  
předseda Krizového štábu Jihočeského kraje 

 
 
 
 
Zapsala: R. Mrázková 
Zkontrolovala:  


